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Sammanträde torsdagen den 29 januari 2015 klockan 18.00-
20.45 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Sakib Hossain (S) 

Azad Hassan (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M)  

Bengt Porseby (FP) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S) 

Jenny Storm Gillberg (S) 

Celal Altun (S)  

Guner Kayhan (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Aras Amin(M)  

Annika Rosenberg (M)  

Olof Kollinius (M) 

Sara Andersson (C) 

 

Tjänstgörande ersättare 
  

Anmälda förhinder 
Carolina Rosén (FP) och Peter Trixe (KD) 

 
 

Tjänstemän 
§§ 1-35: Tf stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Toni Mellblom, 

Connie Stålhäll-Wallin samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-30B: Avdelningschefen Margareta Ericson och Toni Mellblom, tf 

avdelningschefen Anna Larsson, enhetscheferna Abdiaziz Omar, Cornelia Schröeder, 

Ida Malmborginformationsansvarig Charlotte Helmersson . Personalrepresentanterna 

Carina Gharbi och Madeleine Ledel, VISION Christina Wennström, SACO Carina 

Nyström. 

Under §§ 1-30B vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information från stadsbyggnadskontoret om pågående och 

kommande planer i Tensta. Efter informationen blev det tid för frågor gällande 

dagens ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 19.35 

Utses att justera         Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för 
justering     

4 februari 2015 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 

 
                                                               Paragrafnr 1 - 35  

                                                                   Antal blad   
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 4 januari 2015. 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

den 2 januari 2015 justerades den 7 januari 2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Delegationsordningen 2015 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören enligt 6 kap 33 

§ kommunallagen, med de begränsningar som anges i 6 kap 34 § 

samma lag, att på stadsdelsnämndens vägnar besluta enligt 

förvaltningens förslag till delegationsordning daterad den 29 

januari 2015.  

2. Stadsdelsnämnden överlåter enligt 6 kap 37 § kommunallagen åt 

stadsdelsdirektören att i sin tur uppdra åt en annan anställd inom 

kommunen att besluta i stället.  

3. Stadsdelsnämnden förordnar enligt 10 kap 4 § socialtjänstlagen 

sociala delegationen att besluta på nämndens vägnar i ärenden 

enligt kapitel 12.  

4. Stadsdelsnämnden förordnar enligt 6 kap 36 § kommunallagen 

ordföranden att fatta beslut i ärenden som är så brådskande att 

nämndens beslut inte kan avvaktas, enligt kapitel 14. 

5.  Beslut tagna med delegation ska anmälas. 

 

Ärendet 
Avdelningschefer för respektive verksamhetsområde har framfört 

önskemål om förändrad nivå på delegat dels för att säkerställa 

likställighetsprincipen och dels för att säkerställa en rationell 

ärendehantering. I vissa fall föreslås förändringar med anledning av 

ändrad lagstiftning m.m. Förvaltningen föreslår nämnden fastställa en 

reviderad delegationsordning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 januari 2015. 

Dnr 1.1-950/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Hundrastområden i Gamla Spånga och Tensta-Hjulsta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har fått i uppdrag av nämnden att föreslå 

hundrastplatser i Spånga och Tensta och även undersöka 

förutsättningarna för någon eller några hundrastgårdar.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 24 september 2014. 

Dnr 3.1-378/2014 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle 

återremittera ärendet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag att återremittera 

ärendet. 
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§ 4   

Svar på remiss om gångplan för Stockholm 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Det har inkommit en remiss från trafikkontoret om Gångplan för 

Stockholm. Gångplanen utgör en av flera inriktningsplaner under 

stadens trafikstrategi, Framkomlighetsstrategin. Planen beskriver 

dagens situation för fotgängare i Stockholm, en målbild för arbetet 

med gångtrafiken och en handlingsplan för åren 2015-2020. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 29 december 2014. 

Dnr 1.5.3-909/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om samråd om begravningsplats i Järva 
friområde  

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Det har inkommit en remiss om samråd för detaljplan för 

begravningsplats i Järva friområde. Planen syftar till att möjliggöra en 

begravningsplats med utrymme för totalt ca 20 000 begravningsplatser 

varav ca 10 000 kistgravar. Även minneslundar, en servicebyggnad 

och två ceremonibyggnader kommer att byggas.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 december 2014. 

Dnr 1.5.3-776/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Bengt Porseby (FP) 

lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Det är angeläget att en ny begravningsplats kommer till stånd på 

Järva. Vi vill dock understryka återigen vikten av att hitta långsiktiga 

lösningar för Järva Discgolf Park som byggts upp under många år. 

Det är en mycket uppskattad anläggning även utanför Sveriges 

gränser. Banan används även som populärt promenadstråk.  

  

I det fortsatta arbetet är det därför angeläget att hänsyn tas så att 

Discgolf Parken kan finnas kvar i området och att kontakterna med 

företrädare för Discgolf Parken upprätthålls. 

 

Vi vill också understryka vikten av att begravningsplatsen får 

allmänna kommunikationer som underlättar så att människor kan ta 

sig till och från begravningsplatsen samt att parkeringsfrågorna får en 

adekvat lösning”.  
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§ 6    

Förslag till nya riktlinjer för pensionärsföreningsbidraget 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har gett förvaltningen i uppdrag att se 

över riktlinjerna för stadsdelens pensionärsföreningsbidrag. I 

uppdraget ingår även att se över fördelningen mellan 

verksamhetsbidraget och det aktivitetsbelopp som varje förening får 

per medlem. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2014. 

Dnr 1.1-947/2014 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle 

återremittera ärendet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag att återremittera 

ärendet. 

 

 

 

   

 

   



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 8 

 

  

§ 7   

Förslag på riktlinjer för Medborgarförslag Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har fått i uppdrag att ta fram riktlinjer för 

Medborgarförslag. Stadsdelsnämnden har även vid sitt sammanträde 

den 28 augusti 2014 gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 

skrivelse från miljöpartiet avseende rutinerna för medborgarförslag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 december 2014. 

Dnr 1.1-597/2014 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle 

återremittera ärendet.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att återemittera ärendet. 

      

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naémi Karlsson (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget 

förslag. 
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§ 8   

Riktlinjer för krishantering i Spånga-Tensta stadsdelnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningens krisdokumentation och arbetsordning är 

föråldrad och i behov av att förnyas. Krisdokumentation ska i 

framtiden förnyas i takt med Stockholms stads trygghets och 

säkerhetsprogram. Riktlinjen ger förvaltningens ledningsgrupp rätt att 

besluta över förvaltningens krisplan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 december 2014. 

Dnr 2.4-969/2014 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle 

återremittera ärendet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag att återremittera 

ärendet. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naémi Karlsson (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget 

förslag. 
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§ 9   

Svar på medborgarförslag om att Fairtrade-diplomera 
stadsdelen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att fairtrade-diplomera 

Spånga-Tensta stadsdel. Fairtrade city innebär ett samarbete mellan 

näringsliv, civilsamhälle och kommunen där kommunen förbinder sig 

att öka den etiska konsumtionen inom kommunens gränser.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 december 2014. 

1.2.4-317/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Bengt Porseby (FP) 

lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Den pågående globaliseringen är i grunden mycket positiv. En positiv 

ekonomisk utveckling kommer fler till del i världen och en ökad 

levnadsstandard samt ökat informationsutbyte leder till att fler också 

ställer krav på och lever i länder med respekt för mänskliga fri- och 

rättigheter. Samtidigt är det angeläget att Stockholms stad arbetar 

medvetet för att ta samhällsansvar och sociala och miljömässiga 

hänsyn i samband med upphandlingar. Under den förra majoriteten 

togs flera sådana initiativ då bland annat kraven på samhällsansvar i 

samband med upphandling av stadens telefonitjänster skärptes.  

 

Den förra majoriteten gav dessutom stadsledningskontoret i uppdrag 

att utreda möjligheten att införa krav på samhällsansvar i stadens 

upphandlingar och inarbeta detta i stadens upphandlingspolicy.  

 

Frågan om att Stockholm ska bli en ”Fair Trade City” har varit 

föremål för behandling i kommunfullmäktige vid upprepade tillfällen 

sedan 2006, genom både interpellationer och motioner.  
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Förslaget har gång på gång avslagits eftersom det är förenat med flera 

rättsliga tveksamheter. Stadsledningskontoret har exempelvis ansett 

att Fair Trade Citys strävan efter att de mänskliga rättigheterna 

beaktas vid varors framtagande, att arbetare och odlare får skälig 

betalning för utfört arbete samt att barnarbete och olika typer av 

diskriminering 

motverkas, är beaktansvärt, men att det mot bakgrund av juridiska 

skäl är direkt olämpligt att staden marknadsför rättvisemärkta 

produkter.  

 

De förutsättningarna har inte ändrat sig enkom för att staden numera 

styrs av en annan majoritet. Det är därför att beklaga att den nya 

majoriteten inte tar de rättsliga tveksamheterna i beaktande utan har 

för avsikt driva igenom en ansökan om att Fairtrade-certifiera staden. 

Vår uppfattning är att Stockholm i stället ska arbeta vidare på den 

inslagna vägen mot ökade krav på samhällsansvar i alla former av 

upphandling”. 
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§ 10   

Anmälan av kontorsyttrande avseende remiss om 
lättillgänglig medborgarinformation om ekonomiskt 
bistånd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger kontorsyttrandet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret uppmanade socialnämnden att tillsammans med 

stadsdelsnämnderna och servicenämnden utarbeta ett förslag till en tjänst 

för att öka informationen till medborgarna om ekonomiskt bistånd. 

Uppdraget har genomförts genom en arbetsgrupp med representanter från 

stadsdelsförvaltningarna, workshops för enhetschefer och biträdande 

enhetschefer inom verksamhetsområdet, en enkät till 

stadsdelsförvaltningarna samt en mätning av berörda enheters volym av 

telefonsamtal. Utifrån detta har arbetsgruppen tagit fram ett förslag till 

innehåll för kontakcenters tjänster. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 november 2014. 

Dnr 1.5.1-840/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Anmälan av Medarbetarenkäten 2014 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Dnr 1.1-948/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan av Brukarundersökning för socialpsykiatri - 
sysselsättning. 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger brukarundersökningen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Undersökningen riktade sig till personer som under de senaste tre 

månaderna har haft någon form av biståndsbedömd insats inom 

socialpsykiatrin med insatsen sysselsättning (verksamhets kod 1970)  i 

Stockholm stad. Undersökningen omfattar såväl stadens egna 

verksamheter som övrig regi inom staden och utanför staden. 

 

Dnr 1.6-946/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Anmälan av resultat för undersökning för ekonomiskt 
bistånd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger undersökning för ekonomiskt bistånd till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Målgruppen för undersökningen är samtliga personer aktuella för 

ekonomiskt bistånds den 4 juni 2014 i Stockholm stad. Totalt 

omfattade detta 11 918 personer fördelat över samtliga 14 stadsdelar 

samt Enheten för hemlösa (bland dessa saknade 659 fungerande 

adresser). Eftersom personer utan fungerande adress är begränsade till 

antalet, kan enkäten ändå beskrivas som en totalundersökning. 

 

Dnr 1.6-958/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan av Medborgarförslag om träning på gym för 
pensionärer 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om träning på gym för pensionärer. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om träning på gym för 

pensionärer. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 december 2014. 

Dnr 1.2.4-879/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Anmälan av Medborgarförslag om ungdomsgård i Hjulsta  

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om ungdomsgård i Hjulsta. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om ungdomsgård i Hjulsta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 december 2014. 

Dnr 1.2.4-945/2014  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Rapport från stadsrevisionen: Insatser som utförs av 
ideella föreningar gällande våld i nära relationer  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Revisionskontoret har granskat stadens styrning och uppföljning av 

insatser som utförs av ideella föreningar vad gäller våld i nära relationer. 

Stadsdelsnämnderna bedöms ha vissa brister i styrningen och uppföljning 

av insatser som utförs av ideella föreningar. Stads-delsnämnderna 

behöver utveckla samverkan, handläggning och uppföljning för detta 

arbete. 
 

Dnr 1.6-886/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Rapport från stadsrevisionen: Övergång förskola-skola  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Granskningen visar på stora utvecklingsbehov. Övergången från förskola 

till skola varierar mycket, beroende på vilken förskola barnen lämnar och 

vilken skola de börjar i. Detta är tveksamt ur ett 

likabehandlingsperspektiv. Det understryker vikten av att kommun-

fullmäktiges riktlinjer införlivas på ett genomtänkt sätt för att skapa en 

mer enhetlig övergång. 

 

Dnr 1.6-885/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Rapport från stadsrevisionen: Äldre med psykisk 
funktionsnedsättning  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Genomförd granskning visar att samverkan i vården och omsorgen av 

äldre med psykisk funktionsnedsättning i flera stycken fungerar 

relativt väl men att det finns utvecklingsområden. Detta gäller såväl 

mellan staden och landstinget som inom staden, bl.a. avseende den 

samordnade individuella vårdplaneringen samt avvikelsehante-ringen. 

 

Dnr 1.6-975/2014. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Anmälan av Pensionärsrådets protokoll 2014  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 20 november 2014 och 

den 18 december 2014 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 november 2014. 

Dnr 1.1-025/2014  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälan av Rådets för funktionshindersrådets protokoll 
2014  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 17 november 2014 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 november 2014. 

Dnr 1.1-026/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av Brottsförebyggande rådets protokoll 2014  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 28 november 2014 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 november 2014. 

Dnr 1.1-043/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
november och december 2014 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Information, kurser och konferenser 

Stadsdelsnämnden beslutade att arvode ska utgå för Vp-genomgången 

den 15 januari 2015 och konferensen den 18-19 februari 2015. 
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§ 24   

Nämndens och förvaltningens frågor 

 

Aras Amin (M) frågade hur långt man kommit med planerna för 

digitalisering av ärendena (paddor) till politiker i Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. 

Ida Malmborg svarade. 

 

Nämnden beslutade att ajournera mötet i 10 minuter, 20.15-20.25.  

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 24) 
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§ 25  

Svar på remiss om förändrad organisation för centralt 
verksamhetsstöd för Paraplysystemet 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Spånga- Tenstas 

stadsdelsnämnd med anledning av Förslag om förändrad organisation 

för centralt verksamhetstöd för Paraplysystemet. 

Paraplysystemet är Stockholms stads IT-baserade verksamhetsstöd 

inom socialtjänsten, omsorgen om personer med funktionsnedsättning 

samt äldreomsorgen. Stadsdelsnämnderna ansvarar idag för utbildning 

samt användarstöd till alla användare av paraplysystemet.   

Stadsledningskontoret föreslår att verksamhetsstödet (innefattande 

utbildning och användarsstöd) flyttas från stadsdelsnämnderna till 

socialnämnden.  

Stadsdelsförvaltningen ser positivt på ett centralt ansvar för stadens 

gemensamma utbildning och information. Stadsdelsförvaltning anser 

dock att stadsdelsnämnderna ska fortsätta behålla ansvaret för det 

dagliga stödet till användarna. Därmed bör det i budget för 2016 inte 

överföras medel för detta från stadsdelsnämnderna till socialnämnden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2015. 

Dnr 1.5.1-936/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Föreningsbidrag 2015 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar bidrag till ideella föreningar 

enligt följande fördelning: 

- Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta beviljas 110 000 kronor.  

- Al Hidaya beviljas 15 000 kronor. 

- Internationella bekantskaper beviljas 25 000 kronor. 

- Järva Folkets Park beviljas 80 000 kronor. 

- Spånga-Tensta kulturkommitté beviljas 85 000 kronor. 

- Grekiska föreningen beviljas 20 000 kronor. 

- Spånga Blåbandsförening beviljas 35 000 kronor. 

- Grannstöd Spånga-Tensta beviljas 40 000 kronor. 

- Verdandi beviljas 460 000 kronor.  

- Gulan förening beviljas 10 000 kronor. 

- Spånga Folkdansgille beviljas 15 000 kronor.  

- Tensta 4H gård beviljas 20 000 kronor.  

- Eritreanska islamiska föreningen i Stockholm beviljas 20 000 

kronor. 

- Tenstas framtid beviljas 20 000 kronor. 

- Unga ledare beviljas 5 000 kronor. 

- Tensta kvinno- och tjejjour beviljas 150 000 kronor.  

- Tenstas familje- och ungdomsförening beviljas 10 000 kronor. 

- Somaliska Föräldrar och modersmålsföreningen beviljas 130 000 

kronor. 

 

Ärendet 
I ärendet föreslås hur föreningsbidragen för 2015 ska fördelas. I 

bilagan till ärendet redovisas samtliga inkomna ansökningar och 

ansökningssummor. Alla föreningar som har ansökt om bidrag 

kommer att underrättas per brev med besked om nämndens beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 november 2014. 

Dnr 5.4-643/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Verksamhetsplan och budget 2015 

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att: 

1. Verksamhetsplan 2015 för Spånga-Tensta godkänns och 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Omslutningsförändringar om 103,3 miljoner kronor godkänns och 

anmäls till kommunstyrelsen. 

3. Ansökan om medel ur CM för ytterstadssatsningen görs hos 

kommunstyrelsen med 7,0 miljoner kronor (se bilagor 3, 4, 5). 

4. Ansökan om medel ur CM för arbete mot hemlöshet görs hos 

kommunstyrelsen med 3,2 miljoner kronor (se bilaga 2). 

5. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,8 miljoner 

kronor för tillgänglighetsfrämjande investeringar inom 

stadsmiljön. (se bilaga12). 

6. Priser till nämndens utförarenheter fastställs i enlighet med detta 

ärende. 

7. Resultatenheter fastställs i enlighet med detta ärende. 

8. Internkontrollplan 2015 godkänns. 

9. Plan för upphandling och 2015 godkänns. 

10. Förvaltningen får i uppdrag att ta en större roll i  Tensta marknad 

2015. 

11. Förvaltningen får i uppdrag att genom extern utredare genomlysa 

situationen inom enheten för barn och ungdom 

 

Ärendet 
Verksamhetsplanen får Spånga-Tensta anger inriktningen på 

förvaltningens verksamhet under 2015 och bygger på 

kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål. De fyra inriktningsmålen 

beskrivs nedan, med betoning på vilket fokus förvaltningen kommer 

att ha och vilka satsningar som planeras. Under 35 nämndmål beskrivs 

hur nämnden svarar på kommunfullmäktiges styrsignaler och vilka 

resultat som förväntas under året. 

Utifrån resultatet från 2014 års medarbetarenkät har tre 

utvecklingsområden ringats in som kommer att få extra fokus under 

året, dessa är; 

 Bemötande 

 Diskriminering 

 Arbetssituation     
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Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 januari 2015. 

Dnr 1.1-949/2014 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson (M) lade för M fram ett förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (FP) lade för FP fram ett förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation I 
Reservation anmäldes av vice ordförande Ole-Jörgen Persson (M), 

ledamöterna Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus 

Birgander (M) och Naémi Karlsson (M) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut  

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden 

med en verksamhetsplan i överensstämmelse med vad som anförs 

i detta förslag till beslut samt i enlighet med Moderaternas 

budgetreservation i kommunfullmäktige. 

3. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att under året inventera 

lämpliga lokaler för en ungdomsgård i Hjulsta samt återkomma till 

nämnden med ett ärende om upphandling av en sådan verksamhet. 

Egenregi anbud ska inte lämnas.  

4. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att göra en genomlysning av 

alla verksamheter som nu drivs i egen regi och återkomma till 

nämnden med ett ärende om vilka som kan upphandlas och drivas 

i fristående regi.  

5. Därutöver anförs följande. 
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Vår vision för Stockholm är en hållbar, trygg, tillåtande och 

framtidsinriktad stad med spännande jobb, en mångfald av människor, 

många företag och företagare. Där tusentals studenter utbildar sig vid 

våra universitet och högskolor och där familjer trivs, skaffar barn och 

skapar sig ett hem. Det ska finnas bra förskolor och skolor i hela 

staden med fokus på kunskap. Stockholm ska vara en stad för alla där 

tillgängligheten ständigt utvecklas. I Stockholm ska alla känna sig 

trygga.  

 

Vi tror på människors förmåga, mer än på politikens. Vi vill fortsätta 

att utveckla valfriheten. De avgörande besluten ska fattas av 

stockholmarna själva, oavsett om det gäller val av barnomsorg, skola 

och pedagogisk inriktning, vård- och omsorgsboende eller andra 

välfärdstjänster.  

 

Stockholmarna ska ha frihet och möjlighet att förverkliga sina 

drömmar om ett bra liv. Det personliga ansvaret kan aldrig ersättas av 

politiska beslut. Därför ska politiken riva hinder och skapa 

förutsättningar istället för att bestämma hur stockholmarna ska leva 

sina liv. Vi ska sträva efter att förenkla för invånare och företag i 

relationerna med staden.  

 

Stadsdelens service till invånarna ska vara av hög kvalitet, tillgänglig 

och miljövänlig. Myndighetsutövningen ska vara rättssäker och 

präglas av gott bemötande och effektiv hantering.   

 

Såväl alla invånare som anställda i Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning ska bli bemötta med respekt och kunskap oavsett 

etnicitet, kön, religion eller sexuell läggning. Insatserna för att öka 

medarbetarnas kunskaper och kompetens om arbetet mot 

diskriminering ska stärkas.  

 

Moderaterna tar fasta på att stockholmarna värdesätter kombinationen 

av en tät levande stad och grönområden av hög kvalitet. Vi bygger 

vidare på den trygga, tillåtande och framtidsinriktade staden, som så 

många älskar och allt fler väljer att bo i. Detta gäller också i vår 

stadsdel.  

 

Stockholm kan och ska erbjuda unika livskvaliteter som få andra 

städer kan matcha: ett stort utbud och utmärkt kvalitet i offentligt 

finansierade tjänster, trygghet, en ren och vacker miljö och ett 

spännande kulturliv. Attraktiviteten förpliktigar.  
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Stockholms stad måste ha en ledning som har förmåga att både 

säkerställa byggandet av nya bostäder, arbetsplatser och infrastruktur, 

och samtidigt ta ansvar för att värna livsmiljön som finns i parker, 

grönområden och i närheten av vattnet. All den service som invånare i 

alla åldrar behöver ska vara tillgänglig och hålla hög kvalitet. 

 

Stockholm ska vara attraktivt i alla dess delar och utvecklas genom 

förbättrad trygghet, goda utbildningsmöjligheter, tillgång till fler jobb, 

bättre infrastruktur och stadsmiljö.  

 

Stockholms attraktionskraft kommer att i framtiden möjliggöra 

bostadsbyggande på platser som idag inte är ekonomiskt 

genomförbara. Tunnelbaneöverenskommelsen med nya sträckningar 

och stationslägen möjliggör såväl ökade målsättningar för 

bostadsbyggandet som ökad kapacitet i kollektivtrafiken.  

 

Genom jobb får stockholmarna försörjning, men också samhörighet 

och trygghet, vänner och möjlighet till utveckling och välstånd. En 

skola med fokus på kunskap ger Stockholms unga goda 

förutsättningar för fortsatta studier och jobb. Detta är synnerligen 

viktig i en stadsdel som Spånga-Tensta där andelen som lever av egen 

försörjning har ökat de senaste åren. Det är en utveckling vi vill ska 

fortsätta. Med målsättningen att alla stockholmare ska kunna arbeta 

och utbilda sig utifrån sina egna förutsättningar ska Jobbtorgen 

fortsätta att utvecklas för dem som behöver stöd på vägen till egen 

försörjning.  

 

Förskoleverksamhet 

Stockholms förskolor ska erbjuda en verksamhet som är rolig, 

stimulerande, trygg och utmanande, full av möjligheter. Tiden i 

förskolan ska vara en tid av omsorg och lek och av lustfyllt lärande 

och utgångspunkten ska vara varje barns förmåga, lust och vilja att 

lära.  

 

Stockholms stads förskoleprogram ”Framtidens förskola” ska ange 

fokus för verksamheten. Förskolechefens ledarskap är av avgörande 

betydelse för förskolans kvalitet. Läroplanen för förskolan har 

förtydligats och kompletterats med nya mål när det gäller 

språkutveckling, matematik, naturvetenskap och teknik. Arbetet med 

matematik och språkutveckling ska även fortsättningsvis vara 

prioriterade områden. 
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Förskolans fysiska miljö ska väcka nyfikenhet, inspirera och utmana 

barn till utforskande och upptäckande. Miljön både i förskolan och i 

dess närområde ska ge möjlighet till en aktiv utevistelse med fysisk 

rörelse. 

 

Det är viktigt att tillsynen av förskolan fungerar och att verksamheten 

i förskolan håller högsta kvalitet. Om brister upptäcks ska åtgärder 

vidtas skyndsamt.  

  

Alla barn ska ha samma möjligheter till stöd oavsett om de går i 

kommunal eller fristående förskola. Fler specialpedagoger ska finnas 

tillgängliga för att handleda resurspersoner i förskolan samt 

pedagoger som har barn i behov av särskilt stöd. Moderaterna föreslår 

i budgetreservationen i kommunfullmäktige att ett försök med mobil 

enhet med specialpedagoger ska erbjudas förskolorna. 

 

Det är angeläget att förskolan har en bra kompetens om barns 

språkutveckling och kan stödja flerspråkighet hos barn med annat 

modersmål än svenska. 

 

Full etableringsfrihet ska gälla för fristående förskolor och pedagogisk 

omsorg. Moderaterna vill se en mångfald bland utförare och olika 

pedagogiska verksamheter. Föräldrar ska ha tillgång till god 

information om olika utförare och olika former av barnomsorg för att 

kunna göra ett aktivt val. Det är viktigt att stadsdelsnämnden verkar 

för att det ska finnas många alternativ och pedagogiska inriktningar 

att välja mellan. 

 

I dag arbetar många stockholmare utanför traditionell kontorstid. 

Staden ska säkerställa att de som har ett fastställt behov av 

barnomsorg utanför stadens ramtider (06:30–18:30) får möjlighet till 

detta i enlighet med stadens gällande regelverk och inom ramen för 

barnomsorgsgarantin. 

 

Fritidsverksamhet 
Vi moderater vill att det i Hjulsta ska etableras en ny ungdomsgård. 

En inventering av lämpliga lokaler bör därför göras under året. En ny 

ungdomsgård i Hjulsta ska upphandlas såsom vi tidigare gjort med 

bl.a. Blå huset och egenregi anbud ska ej lämnas. Vi värnar om en 

ordning där verksamheter i största möjliga mån ska drivas av de som 

har störst och bredast kompetens på området.  
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Äldreomsorg 

Äldreomsorgen ska hålla hög kvalitet. Mångfald och valfrihet inom 

äldreomsorgen garanterar rätten för de äldre att kunna känna sig 

trygga med att omsorgen ska uppfylla deras individuella behov och ta 

hänsyn till deras personliga önskemål. Det är viktigt att äldre bemöts 

med respekt och att de ges möjlighet att påverka sin egen livssituation 

och omsorg.  

 

De boendeformer som erbjuds stadens äldre ska vara anpassade efter 

individuella behov. Servicehusen ska kvarstå som en av flera 

boendeformer så länge efterfrågan finns. Vid biståndsbedömning ska 

särskild hänsyn tas till hög ålder kombinerat med ensamhet. 

 

Tekniska hjälpmedel erbjuder nya möjligheter att underlätta för äldre 

och deras anhöriga att använda sin valfrihet och enkelt kunna välja 

mellan olika utförare. Alla biståndsbedömare ska därför ges tillgång 

till läsplatta som arbetsredskap för att genom e-tjänsten Hitta service 

ge stöd att välja äldreomsorg utifrån individuella behov och önskemål. 

 

Kunskap om demenssjukdom ska stärkas på stadens demensboenden. 

För att stärka kompetens och kvalitet i vård och omsorg för personer 

med demens och deras anhöriga föreslår Moderaterna att ett 

pilotprojekt inleds där medarbetarna erbjuds certifiering enligt 

Silviahemmets utbildningscertifiering. 

 

Äldres utsatthet ska uppmärksammas och motverkas. 

Stadsdelsnämnden ska tillsammans med de lokala brottsförebyggande 

råden, polisen och äldrenämnden fortsätta att samordna arbetet för att 

stoppa våld och övergrepp mot äldre och därmed minska äldres oro 

och utsatthet. 

 

Kvalitet är inte återkommunaliseringar av ideologiska skäl. Kvalitet är 

att verksamheter oavsett driftform anpassas efter höga mål och 

individuella behov. Framgångsrika verksamheter inom omsorgen som 

finns inom Spånga-Tensta bör bevaras med fortsatt kontinuerligt 

kvalitetsarbete. 

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Alla människor ska tillförsäkras integritet, självbestämmande och 

delaktighet oavsett om de har en funktionsnedsättning eller inte. 

Människor med funktionsnedsättning ska, så långt det är möjligt, ha 

samma möjligheter som alla andra att leva ett självständigt liv och ha 

ett arbete att gå till. Personer med funktionsnedsättning ska ha rätt att 
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själva välja boende och korttidsboende samt utförare av daglig 

verksamhet, hemtjänst, ledsagning, avlösning och personlig assistans. 

 

Stadens arbete ska präglas av ett tydligt fokus på den enskilda 

stockholmaren. Alla personer med funktionsnedsättning ska erbjudas 

en god omsorg, stöd och service. Insatserna ska utformas med respekt 

för den enskildes önskemål och syfta till att skapa förutsättningar för 

självständighet och delaktighet i samhället. 

 

Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri  

Socialtjänstens arbete ska grundas på respekt för den enskilda 

individens önskemål och val. Den enskilde ska också ha inflytande 

över och vara delaktig i utformandet av sin insats. Arbetet ska baseras 

på kunskaper och erfarenheter där metoder och insatser ska vara 

evidensbaserade och visa på goda resultat.  

 

Barns delaktighet i utredningsarbetet är ett viktigt utvecklingsområde 

som fortsatt ska prioriteras. Stadsdelsnämnden ska prioritera 

uppföljning av placerade barn och unga samt barn som lever med våld 

i nära relationer. Samverkan mellan skolan och socialtjänsten ska 

intensifieras för att uppnå en tydligare helhetssyn. 

Föräldrastödsprogram som Komet och ABC ska erbjudas föräldrar i 

förebyggande syfte. Även tonårsföräldrar. Stadens uppsökande arbete 

med bland annat fältassistenter ska fortgå och utökas. 

 

Det drogförebyggande arbetet ska fortsatt prioriteras. Obligatoriska 

föräldrasamtal ska hållas senast efter 24 timmar när en påverkad 

minderårig påträffats av polis eller socialtjänst eller när en ungdom 

anmäls för brott. Arbetet med sociala insatsgrupper är prioriterat och 

samtliga stadsdelsnämnder ska använda denna arbetsmetod. 

 

Arbetet mot hemlöshet ska vara långsiktigt och stadsdelsnämnden ska 

prioritera det förebyggande arbetet för att undvika att personer hamnar 

i hemlöshet, exempelvis genom budget- och skuldrådgivning. 

Stockholms stads program för att motverka hemlöshet ligger till grund 

för stadens arbete. Under de senaste åren har en markant ökning skett 

av antalet personer från andra EU-länder och tredjelandsmedborgare 

som vistas i Stockholm utan försörjning och boende. Detta kräver ett 

ökat behov av insatser från socialtjänsten, bland annat i form av 

uppsökande verksamhet samt insatser från ideella föreningar. 
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Arbetet mot våld i nära relationer ska fortsatt prioriteras. Det ska 

finnas ett tydligt barnperspektiv i alla utredningar av vuxna som 

utsätts för våld alternativt vuxna som utövar våld. Det ska alltid 

inledas en utredning när socialtjänsten får kännedom om att ett barn 

lever med våld i nära relation. 

 

Stadsmiljöverksamhet  

Upplevelsen av Stockholm som en grön, ren och snygg stad ska öka. 

Stockholm ska vara klotterfritt och det ska vara rent och städat på 

allmänna platser såsom gator, torg och parker. Städning och tömning 

av offentliga papperskorgar ska ske inom 24 timmar efter anmälan. 

 

Tillgänglighetsfrågorna ska vara en naturlig beståndsdel i den dagliga 

verksamheten. Lekplatser ska utformas så att barn med 

funktionsnedsättning kan använda dem och parkvägar och parkbänkar 

ska tillgänglighetsanpassas. 

 

Stadsdelsnämnden ska fortsätta arbetet för idéburen stadsförbättring. 

Målet är att använda stadsrummet mer genom att förbisedda delar av 

stadsmiljön och fastigheter öppnas för utvecklingsprojekt i begränsad 

skala som ger stockholmarna en möjlighet att påverka sin närmiljö. 

Det kan handla om att ta en oanvänd gräsyta mellan fastigheter i bruk 

för stadsodling, att temporärt tomma lokaler används som gallerier 

och scener eller att ogästvänliga betong- och asfaltsytor rustas upp för 

att kännas välkomnande och kunna utnyttjas som offentliga platser. 

 

Ekonomiskt bistånd 

Stadsdelsnämnden ska i handläggning av ekonomiskt bistånd bedriva 

ett aktivt och evidensbaserat arbete. Stort fokus måste ligga på att 

minska biståndsberoendet och bistå i arbetet med att gå från bidrag till 

egen försörjning. Det är av stor vikt att aktivt följa och utveckla 

rutiner för att motverka felaktiga utbetalningar av ekonomiskt bistånd. 

Arbetet med ekonomiskt bistånd ska utgå från ett tydligt 

barnperspektiv. Arbetet med att stävja medvetet fusk eller felaktiga 

utbetalningar ska fortsätta.  

 

Arbetsmarknadsåtgärder  

Staden ska planera för att erbjuda ungdomar i Stockholm feriearbeten 

under både sommar- och vinterferier. I Moderaternas 

budgetreservation i kommunfullmäktige avsätts 50 miljoner kronor 

centralt för en särskild satsning på feriearbeten. Staden ska samverka 

med det privata näringslivet för att företag ska ta emot fler 

feriearbetande ungdomar.  
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Invandring berikar Stockholm. Det är positivt, välkommet och 

nödvändigt att människor söker sig till Stockholm. Den som kommer 

till Stockholm från ett annat land ska få en reell möjlighet till 

etablering. Därför måste mottagandet av nyanlända syfta till 

integration, arbete och delaktighet. 

 

Det är centralt att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd prioriterar sina 

resurser för det som är kommunala kärnuppgifter samt att 

skattepengarna används effektivt. Vår utgångspunkt är att alla 

verksamheter som inte innebär myndighetsutövning ska upphandlas 

och drivas av externa aktörer på nämndens uppdrag. Förvaltningen 

ska därför göra en genomlysning av stadsdelens verksamheter och 

återkomma till nämnden med ett ärende om vilka verksamheter som 

kan upphandlas och drivas i fristående drift.  

 

För att möjliggöra för lokala jobbtillfällen och förstärka 

lokalsamhället bör arbetet med att få myndigheter och ytterligare 

medborgarservice att etablera sig i stadsdelen att fortsätta.  

 

Genom en aktiv jobbpolitik samt en stabil och fortsatt ekonomi i 

balans kan Stockholm stad och Spånga-Tensta fokusera på att 

förstärka välfärdsverksamheternas kvalitet och tillgänglighet. Det är 

att ta ansvar för en trygg och växande stad där alla får plats”. 

 

Reservation II 
Reservation anmäldes av ledamoten Bengt Porseby (FP) till förmån 

för eget förslag. 

 
”Förslag till beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar: 

att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 

att därutöver anföra följande 

 

Inledning 
Folkpartiets Stockholm är den plats i Sverige, Europa och världen där 

varje individ oavsett bakgrund är mest fri att forma sin egen framtid och 

att bidra till samhällets framåtskridande. I en växande stad, som ska 

fungera bra för människor i alla åldrar och med olika livsstilar, krävs att 

vi skapar förutsättningar för människor att själva utforma sina liv från 

förskolan till äldreboendet och allt där emellan. Både staden och 

samhället ska vara öppet, transparent och tolerant för människors olika 

livssituationer och olika livsval. 
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Förskola 

Förskolan är det första steget i det livslånga lärandet och är för många 

barn det första steget mot att bli en alltmer självständig individ som 

kan utveckla sina egna förmågor och intressen. Tiden i förskolan ska 

vara en tid av omsorg, lek och av lustfyllt lärande och utgångspunkten 

ska vara varje barns förmåga, lust och vilja att lära. Stockholms stad 

ska erbjuda förskolor med hög kvalitet, kvalificerad pedagogik och 

stor valfrihet. 

 

Under de två gångna mandatperioderna har förskolan varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av landets 

minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och en stor 

mångfald i pedagogiska inriktningar. Vi ska värna detta och utveckla 

valfriheten så att det blir enklare för föräldrar att välja förskola och att 

kunna vara trygga med att förskolan håller en hög kvalitet.  

 

Tyvärr styrs dock Stockholm nu av en majoritet som varken satsar på 

förskolan eller värnar valfriheten. Mer än 18 000 barn går i fristående 

förskoleverksamhet i Stockholm. Många av dessa verksamheter hotas 

nu av den rödgröna regeringen och den rödgrönrosa 

Stockholmsmajoriteten. Vi säger nej till dem rödgrönrosas hot om 

minskad valfrihet. Folkpartiet står upp för valfrihet för föräldrar och 

barn och för en förskola i världsklass.  

 

 

Den nya majoritetens budget innebär ytterst magra påslag till 

förskolorna, som riskerar att leda till kvalitetsförsämringar och större 

barngrupper. Det är inte att ta ansvar för förskolan. I Folkpartiet 

liberalernas förslag till budget för 2015 satsar vi 38,1 mnkr mer än 

majoriteten på stadsdelarnas förskoleverksamhet. För Spånga-Tenstas 

del skulle det innebära ett välkommet resurstillskott som möjliggjorde 

fortsatt små barngrupper, kvalitetsförbättringar och löneökningar för 

förskollärarna.   

 

För att öka andelen förskollärare på våra förskolor ska Stockholm 

vidare arbeta aktivt med att öka förskolläraryrkets attraktionskraft. Vi 

vill därför att staden under 2015 inför karriärtjänster för förskollärare 

efter samma modell som gäller för förstelärare i grund- och 

gymnasieskola. Ett första steg blir att över staden tillsätta 50 tjänster 

som förste förskollärare. Utgångspunkten ska alltid vara att det 

handlar om permanenta tjänster. 
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Förskolan ska vara fri från gifter och kemikalier som kan påverka 

barn negativt. Därför ska stadsdelen prioritera att implementera 

kemikalieplanen och med hjälp av Kemikaliecentrum ta fram en 

särskild åtgärdsplan för att uppnå en giftfri förskola. Genom riktade 

informations-insatser ska stadsdelen göra det lätt för föräldrar med 

barn i förskoleåldern att välja miljösmarta förskolor. På så sätt kan vi 

också höja branschstandard. Kemikaliefrågan bör särskilt beaktas i 

samband med renovering och nyproduktion av förskolor. Det bör ske i 

nära samverkan med SISAB och med tillvaratagande av stadens 

erfarenheter från tidigare uppförda miljö- och Svanenmärkta 

skolbyggnader. 

 

Socialdemokraterna gick till val på att hela deras då föreslagna 

skattehöjning på 15 öre skulle gå till förskolan och skolan. Sedan kom 

de till makten. Skattehöjningen blev större och satsningarna mindre. 

Trots allt tal om satsningar på förskolan och skolan sätts de istället på 

bantningskur. Det är inte något vi tänker acceptera.  
 

Barn, kultur och fritid 

Alla barn ska kunna delta i fritids- och idrottsaktiviteter på lika 

villkor. Hade Folkpartiets budget gällt så hade stadsdelarna fått 

resurser för att utvidga fritidspengen för barnfamiljer med ekonomiskt 

bistånd till en bredare åldersgrupp. Vi tror att pengarna hade gjort 

mycket mer nytta för detta ändamål än att anställa byråkrater i form av 

kultursekreterare. 
 

Äldreomsorg 

För Folkpartiet är det en självklarhet att äldre fortsätter att vara individer 

hela livet. Det är viktigt att stadsdelsnämnden ständigt prioriterar äldres 

valfrihet och självbestämmande. Äldre ska ha större möjligheter att delta 

i aktiviteter och få komma ut. Stadsdelsnämnden ska se till att det finns 

verksamheter för äldre som håller öppet även på sommaren och under 

storhelgerna, då många är som ensammast. Stadsdelsnämnden ska ge 

stöd till föreningar att erbjuda verksamheter på sommaren. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade Spånga-Tenstas stadsdel fått 1,9 

mnkr mer i pengar till äldreomsorgen.  

 

Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så 

vill få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Nu får stadens 

äldre istället ett ”trygghetslöfte” av ytterst oklar halt och med mycket 

svag finansiering. Servicehusens framtid är fortfarande extremt osäker. 
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Folkpartiet sätter kvalitet före ideologi. Den nya majoriteten har 

genomfört ett antal ideologiskt motiverade återkommunaliseringar av 

äldreboenden i olika delar av staden. Undantagslöst har de boenden som 

tagits tillbaka i egen regi varit välfungerande och väl omtyckta, och 

undantagslöst har motiveringen från majoritetens sida varit ytterst 

bristfällig. 

 

Undernäring hos äldre är en dold folksjukdom. Självklart ska man som 

äldre kunna välja mellan olika rätter om man får mat via hemtjänsten 

eller på boendet. 

 

Arbetsmarknad och ekonomiskt bistånd 

Som ett resultat av Alliansens målmedvetna arbete är antalet personer 

med ekonomiskt bistånd i staden rekordlågt. Det är viktigt att 

stadsdelsnämnden i samverkan med arbetsmarknadsnämnden 

fortsätter att arbeta för att slussa personer från bidrag till arbete. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade stadsdelarna fått resurser för att 

låta personer med ekonomiskt bistånd behålla 35 procent av intjänad 

arbetsinkomst utan att det hade påverkat rätten till bistånd. 

 

Unga vuxna ska kunna påbörja ett självständigt liv, inte behöva 

försörja sina föräldrar. Vi vill att unga under 21 år som bor hemma 

hos sina föräldrar ska kunna tjäna ett obegränsat belopp utan att det 

påverkar den övriga familjens rätt till försörjningsstöd. 

 

Stadsdelsnämnden ska fortsätta satsningen på feriejobb och fördjupa 

dialogen med det privata näringslivet. Hade Folkpartiets budget gällt 

så hade stadsdelsnämnden fått resurser för att även börja erbjuda 

feriejobb på helgerna. 

 

Stadsdelsnämnden ska vara en attraktiv arbetsgivare för framtidens 

arbetskraft. Nämnden ska börja anställa studenter enligt den modell 

för studentmedarbetare som finns i ett flertal länder, där studenter 

arbetar några timmar i veckan vid sidan om sina studier, med 

uppgifter som ligger i linje med studierna. 

 

Stadsdelsnämnden ska börja anställa ungdomar enligt det avtal om 

yrkesintroduktionsanställningar som nåtts mellan arbetsmarknadens 

parter. 
 

Omsorg om personer med funktionsnedsättning 

För Folkpartiet är det en självklarhet att personer med 

funktionsnedsättning ska ha möjlighet att leva som andra. 
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Bedömningen av stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

måste bli mer likvärdig och rättssäker. Handläggarna måste få möjlighet 

till ökad specialisering inom en viss typ av funktionshinder. 

 

Hade Folkpartiets budget gällt så hade deltagare i daglig verksamhet fått 

höjd habiliteringsersättning, friskvårdsbidrag och möjlighet till friskvård 

på arbetstid. Vi hade höjt beloppsgränsen för ledsagares omkostnader och 

tydliggjort riktlinjerna för att bland annat säkerställa föräldrars rätt till 

ledsagning till barnens aktiviteter. 

 

Individ- och familjeomsorg 

Situationen för många socialsekreterare är pressad, och 

personalomsättningen är för hög. Att bara skjuta till mer pengar räcker 

inte. För att behålla socialsekreterarna krävs att stadsdelsnämnden arbetar 

aktivt och ambitiöst med ledarskap, handledning och karriärmöjligheter. 

Precis som i andra yrken där man arbetar med människor i utsatta 

situationer är möjlighet till handledning och professionellt stöd viktigt. 

Den nya majoriteten uppvisar en påfallande brist på snabb och aktiv 

handling. 

 

Hemlösheten måste bekämpas genom tidiga insatser. Vi föreslår att 

stadsdelsnämnden inrättar en funktion som hyresrådgivare, för att tidigt 

hjälpa familjer som riskerar vräkning. Socialtjänsten bör fördjupa 

dialogen med privata och kommunala hyresvärdar för att kunna ingripa 

tidigt. 

 

Utsatta barn måste få ökat stöd. Samarbetet mellan skola och socialtjänst 

måste fördjupas, och socialtjänsten måste öka kunskapen om ungas 

utsatthet på nätet. Stadsdelsnämnden bör inrätta en särskild funktion som 

fältassistent på nätet. 

 

Trygghet 
Det är viktigt att stadsdelsnämnden arbetar övergripande kring 

trygghetsfrågorna i nära samarbete med föreningar, polis, brandförsvar, 

fastighetsägare och föräldrar. Prioriterade områden inkluderar arbetet 

mot olaglig mopedkörning, snabb bortforsling av utbrända bilar och 

bättre möjligheter för medborgarna att anmäla klotter, trasig belysning 

och andra brister i stadsmiljön. 

 

Våld i nära relationer måste uppmärksammas. Hemtjänstpersonal bör 

utbildas i att våga se och våga anmäla våld i nära relationer som drabbar 

äldre. Stadsdelsnämnden ska föra en dialog med hyresvärdar och 

uppmuntra dem att ansluta sig till projekt till mot våld i hemmet, till 

exempel projektet Huskurage. 
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Tensta marknad 

För Folkpartiet har det länge varit angeläget att stödja föreningslivet i 

Spånga-Tensta för att bland annat medverka till bättre demokrati och 

integration mellan många olika föreningar och samhället. Att nu 

stadsdelsförvaltningen vill ta en större roll för Tensta marknad ser vi 

positivt på och förutsätter att detta medför bättre kontinuitet framöver. 

 

Budgetjusteringar för driftverksamhet 

De budgetjusteringar som anges i verksamhetsplan 2015 som gäller 

projekten: Ytterstadssatsningen (7,0mkr), Trygg i Tensta (3,0 mkr), Järva 

rent och snyggt (3,0 mkr), Lovverksamhet (1,0 mkr), Hemlöshetsprojekt 

ur CM (3,2 mkr) och Tillgänglighet för investeringar ur CM (2,8 mkr).  

 

Pengar söks ur stadens budget som extra medel för stadsdelens 

verksamhet. Uppräknade projekt är viktiga och betydande för stadsdelens 

fortsatta verksamhet och signum och kommer att påverka många 

människors uppfattningar om stadsdelens engagemang i viktiga frågor. 

Tidigare år har dessa medel varit inkluderade i budgeten och garanterade, 

men i år måste stadsdelen ansöka om penningmedlen vilket inte 

garanterar att alla verksamheter kan fortsätta som tidigare. 

I övrigt hänvisar vi till Folkpartiets budgetreservation i 

kommunfullmäktige”. 

 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande: 

 

”Ersättaryttrande 

Centerpartiet står för en närodlad politik där beslut ska fattas så nära 

människor som möjligt. Vi har en vision om en stadsdel som är 

livfull, öppen och grön. En stadsdel där företagsamhet frodas, 

människor upplever frihet och alla är välkomna. 

 

Vi vill ha ett frihetligt Stockholm där människors egen vilja och rätt 

att välja kvalitativ verksamhet står i centrum. Invånarnas valfrihet ska 

vara styrande för vår verksamhet och människors idéer för hur staden 

ska byggas och utvecklas tas om hand. Genom valfrihet skapas 

konkurrens vilket i sin tur leder till bättre kvalitét, fler småföretagare, 

tillväxt och mångfald. Rätten att välja kvalitativ skola, vård och 

omsorg bör vara grundläggande. 

 

Stockholm och Spånga-Tensta ska också vara en ledande förebild för 

ett modernt samhälle som är miljöanpassat och långsiktigt hållbart. En 

stad där ekonomisk tillväxt ger förutsättningar för effektiv politik mot 

klimatförändringarna. Här får grönska  frodas och en tät bebyggelse 

ger svaret på både bostadsbristen och klimatutmaningarna. 
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För Spånga- Tensta önskar Centerpartiet särskilt bl.a. att: 

 

- ambitionen kring upphandling av livsmedel och mat till 

förskolor, skolor och äldreboenden höjs. Den mat som handlas upp 

ska möta samma krav avseende djurhållning och miljö som ställs på 

svenska livsmedelsproducenter, 

- alla förskolor och skolor, där det är praktiskt möjligt, får egna 

tillagningskök, förskolor erbjuds egna kolonilotter där barnen, som en 

del av den pedagogiska verksamheten, kan odla exempelvis sin egen 

sallad,  

- regelbunden kompetensutveckling erbjuds all 

förskolepersonal, inom olika teman, exempelvis giftfri miljö, 

- våra parker och grönområden utvecklas och underhålls samt 

att de byggnationer som görs inte sker på bekostnad av Spånga-

Tenstas gröna ytor,  

- våra parker inbjuder till avslappnade stunder, spontanidrott 

och kultur, exempelvis genom att ytor avsätts för skapande av konst 

eller temporära utställningar,  

- idéburen stadsförbättring, där själva ges möjlighet att påverka 

sin omgivning, bedrivs. 

- I övrigt hänvisas till Centerpartiets budgetförslag för 

kommunfullmäktige”.  
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§ 28  

Verksamhetsberättelse 2014 

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelsen med bokslut 

2014 och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 2,5 miljoner kronor 

för parkinvesteringsmedel. 

3. Stadsdelsnämnden godkänner redovisning av internkontrollstatus 

2014 - bilaga 1. 

4. Stadsdelsnämnden godkänner redovisning av ytterstadsmedel 

2014 - bilaga 8. 

5. Stadsdelsnämnden godkänner redovisning av uppföljning av 

verksamheten äldreomsorg 2014 – bilaga 9. 

6. Stadsdelsnämnden godkänner förskolans kvalitetsredovisning 

2014 – bilaga 10. 

7. Beloppsgränsen för poster som har periodiserats manuellt 

fastställs till 50 000 kronor per tillfälle. 

8. Nämnden beslutar att ackumulerat netto 9,8 miljoner kronor 

avseende resultatenheterna överförs till 2015. 

 

Ärendet 
Nämnden har under året arbetat med utgångspunkt i 

verksamhetsplanen och strävat mot vår vision om att "Vi gör skillnad 

för människan i vardagen". Det har inneburit en rad insatser och 

aktiviteter vilka beskrivs i verksamhetsberättelsen. Nämndens 

bedömer att majoriteten av nämndmålen är uppnådda under året, 

liksom merparten av årsmålen för indikatorerna samt genomförda 

aktiviteter. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 

Dnr 1.2.1-951/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Awad Hersi m.fl. (M), Anna Jonazon m.fl (S) och Rashid Mohammed 

(V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

Verksamhetsberättelsen visar att antalet hushåll med försörjningsstöd 

minskar, det är positivt resultat, samtidigt är utvecklingen att antalet 

arbetslösa har ökat i stadsdelen och det behöver vi vända. Många 

arbetslösa i stadsdelen är unga med stort behov av utbildningsinsatser. 

Därför satsar staden under 2015 på kraftfulla utbildningsinsatser för 

att få fler i jobb. Det är en nyckelfråga för att uppnå en social hållbar 

stad. 

Vi kan tyvärr konstatera att miljöarbetet har varit eftersatt under de 

senaste åren. Stadsdelsnämnden uppfyller inte flera indikatorer, antal 

elbilar, miljöbränslen. Tryggheten är också ett annat område där 

nämnden missar målet. Vi kan också konstatera att antalet 

förskolelärare har sjunkit både i förhållande till 2013 årsresultat och 

kommunfullmäktigesmål för 2014”. 
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§ 29   

Utseende av representanter i brottsförebyggande rådet 
2015 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser ordföranden och vice ordföranden i   

      stadsdelsnämnden att ingå i stadsdelens brottsförebyggande råd  

     2015. 

2. Till ersättare för ordföranden utses Sus Andersson. 

     Till ersättare för vice ordföranden utses Aras Amin. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkände den 17 december 2009 

”Instruktion för lokalt brottsförebyggande råd i Spånga-Tensta”. 

Stadsdelsnämnden ska varje år utse en ledamot att, förutom 

ordföranden och vice ordföranden, ingå i stadsdelens 

brottsförebyggande råd. Personliga ersättare ska också utses. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 december 2014. 

Dnr 1.2.5-904-2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 30  

Utseende av näringslivsrådet 2015 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden utser ordföranden och vice ordföranden i 

stadsdelsnämnden att ingå i näringslivsråd 2015. 

2. Till ersättare för ordföranden utses Sus Andersson. 

      Till ersättare för vice ordföranden utses Markus Birgander. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 27 september 2012 att 

inrätta ett näringslivsråd.  Stadsdelsnämnden ska varje år utse en 

ledamot att, förutom ordföranden och vice ordföranden, ingå i 

stadsdelens näringslivsråd. Personliga ersättare ska också utses. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 december 2014. 

Dnr 1.2.5-905-2014. 

   

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

   



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
29 januari 2015 

Blad 48 

 

  

§ 30 A 

Redovisning av verksamheten med personligt ombud 2014 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

årsredovisning av verksamheten för personligt ombud 2014 och 

överlämnar den till Länsstyrelsen i Stockholms län.  

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar.  Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har en 

heltidstjänst som personligt ombud för vilken statsbidrag, efter 

ansökan till Länsstyrelsen, kan utgå. Inför beslut om statsbidrag för 

2015 begär Länsstyrelsen att stadsdelsnämnden lämnar in en 

redovisning av hur verksamheten har bedrivits under det gångna året. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2015. 

Dnr 6-757/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 30 B  

Ansökan om statsbidrag för verksamheten personligt 
ombud  

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 

till beslut och ansöker hos Länsstyrelsen i Stockholm, om 

stadsbidrag för 2015 avseende verksamheten personligt ombud 

med 302 400 kronor. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har en 

heltidstjänst som personligt ombud för vilken statsbidrag, efter 

ansökan till länsstyrelsen, utgår med 302 400 kr.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2015. 

Dnr 2.1-50/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

   

 

   

 

   

 

   

 

   


